



Q K 2 2 5 3 7 6 7

语言学与应用语言学 学术期刊(双月刊)
Linguistics & Applied Linguistics

现代外语

Modern Foreign Languages

第46卷第1期 Vol.46 No.1
2023年1月 January 2023

2023 1
ISSN 1003-6105

目 录

语言学

- 情态隐喻视阈下网络游戏话语的符号暴力研究 张慧 杨炳钧(1)
语用障碍多模态补偿的功能与机制 周德宇 黄立鹤(15)

二语研究及其应用

- 情景导向对二语读后续写交际意愿和协同效应的影响 王启 缪海燕(29)
二语坚毅与交际意愿的关系探究
——外语愉悦与焦虑的中介效应 王毓琦(42)
研究生介入评价使用的发展特征研究 李梦骁 张会平(56)

中国国际传播话语研究(特约主持人:冯德正)

- 新冠疫情下的数字公共外交话语研究:印象管理视角 吴远征 冯德正(69)
语料库辅助的中国生态形象建构研究 刘明(83)
国际传播视域下中国文化读本的话语亲和力建构 熊涛 周小兵(97)
企业网站对外话语质量指标的验证与应用 崔璨 王立非(110)

前沿综述

- 语言与人脑关系研究新动态 贾光茂(122)
外语教材使用:分析框架与研究主题 徐锦芬 刘文波(132)

书刊评介

- 《二语语用和互动的教学与测试实践指南》述评 黄玮莹 任伟(143)

- 本刊稿约 (封底)

版权声明:

本刊已加入中国学术期刊光盘版和中国期刊网。作者如不同意转用,请在来稿中声明。本刊文章版权所有,欢迎转载、评论、翻译、引用,但请注明出处。

本期责任编辑:刘件福

CONTENTS

Articles

- Symbolic Violence in Online Game Discourse from the Perspective of Modality Metaphors ZHANG Hui & YANG Bingjun (1)
- Performance and Mechanism of Multimodal Compensation in Pragmatic Impairment ZHOU Deyu & HUANG Lihe (15)
- Effects of Situation-Induced Context Recurrence on Chinese EFL Learners' Willingness to Communicate and Alignment in the Continuation Task WANG Qi & MIAO Haiyan (29)
- The Role of L2 Grit in Willingness to Communicate: Mediating Effects of Foreign Language Enjoyment and Anxiety WANG Yuqi (42)
- Developmental Features of the Engagement Used by Chinese Graduates LI Mengxiao & ZHANG Huiping (56)
- Digital Public Diplomacy Discourse under the COVID-19 Pandemic: An Impression Management Perspective WU Yuanzheng & FENG Dezheng (69)
- Discursive Construction of China's Ecological Images: A Corpus-Assisted Discourse Study LIU Ming (83)
- Discursive Construction of Affinity in Chinese Culture Books: An International Communication Perspective XIONG Tao & ZHOU Xiaobing (97)
- Verification and Application of the International Discourse Quality Index of Corporate Websites CUI Can & WANG Lifei (110)
- New Development in Research on Language and Brain JIA Guangmao (122)
- The Use of Foreign Language Teaching Materials: Analytical Frameworks and Research Topics XU Jinfen & LIU Wenbo (132)

Book Review

- Carsten Roever. 2022. *Teaching and Testing Second Language Pragmatics and Interaction: A Practical Guide* HUANG Weiyi & REN Wei (143)

Modern Foreign Languages (ISSN 1003 - 6105) is a peer - reviewed bimonthly journal of linguistics and applied linguistics, managed by the National Research Center for Linguistics and Applied Linguistics at Guangdong University of Foreign Studies in P. R. China. It welcomes full-length original articles, review articles and discussion notes. The journal is indexed or abstracted in Educational Resources Information Center (ERIC), Chinese Social Sciences Citation Indexes (CSSCI) and Chinese Academic Journal (CAJ).

The journal uses a web-based submission and peer review tracking system, and all manuscripts should be submitted online at [<http://xdwy.cbpt.cnki.net>]. The duration from submission to decision is within three months. Correspondences can be directed to the Editorial Office, *Modern Foreign Languages*, Guangdong University of Foreign Studies, Guangzhou 510420, P. R. China. Tel.: 86-20-36207235; Email: gplal@gdufs.edu.cn.

Overseas subscriptions are made through China International Book Trading Company, P. O. Box 399, Beijing, P. R. China.

本刊稿约

1. 本刊为语言学与应用语言学学术期刊,由教育部人文社科重点研究基地——广东外语外贸大学外国语言学及应用语言学研究中心承办,《现代外语》编辑部负责编辑,每年六期。
2. 本刊欢迎以下领域的理论性、实证性和综述性论文:理论语言学、语音学与音系学、句法学、语义学、语用学、社会语言学、心理语言学、认知语言学、语言习得、语言教学与测试、计算语言学、语料库语言学、法律语言学、词典学、语言哲学、外语教学等。此外,还欢迎介绍相关学科最新动态的新书评介。研究性论文篇幅应控制在10,000字以内,综述性文章应控制在8,500字以内,新书评介(限最近两年内国外出版的语言学新书)不超过4,500字。本刊尤其欢迎具有独到见解的原创性研究。
3. 稿件审选及录用说明:(1)本刊参照国际惯例,严格实行同行专家匿名评审制度,根据匿名评审意见决定录用与否;(2)力求高效率处理稿件。投稿3个月之内若未接到稿件修改意见或录用通知,作者可自行处理。
4. 对录用的稿件,本刊不付稿酬。届时将寄送作者该刊2份。
5. 投稿方式:(1)进入本刊网址(<http://xdwy.cbpt.cnki.net>)注册后,直接投稿和查稿;或(2)进入“广东外语外贸大学”主页(<http://www.gdufs.edu.cn>),然后依次点击:学科学术(正上)→学术期刊→《现代外语》。

主管单位: 广东外语外贸大学
主办单位: 广东外语外贸大学
承办单位: 外国语言学及应用语言学研究中心
出版单位: 《现代外语》编辑部
地 址: 510420 广州市白云大道北2号
广东外语外贸大学
电 话: (020) 36207235
网 址: <http://xdwy.cbpt.cnki.net>
电子邮件: gplal@gdufs.edu.cn
主 编: 冉永平
印刷单位: 天意有福科技股份有限公司
出版日期: 2023年1月
发行单位: 广东省报刊发行局
发行范围: 国内外发行
国内订阅: 全国各地邮局

海外总发行: 中国国际图书贸易集团有限公司
(北京399信箱, 100044)
国际标准刊号: ISSN 1003-6105
国内统一刊号: CN 44-1165/H
海外发行代号: Q4047
国内代号: 46-70
定 价: 15.00元

ISSN 1003-6105



9 771003 610237